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Referat Linå Lokalråd 
 
Dagsorden til: Lokalrådsmøde 

Dato & tid: 3. juni 2024 kl. 19 

Sted:  Linå Forsamlingshus 

Tilstede: Dennis, Peter, Kim, Jonas og Mette 

Afbud: 

Referat: Mette 

   

1. Sager til opfølgning 

 

a) Trafiksituation. 
Kim Risbjerg Madsen indkalder Jane Næsborg til gennemgang af 

trafiksituationen generelt. 

Jane vender tilbage når hun har fundet ud af, hvad vi gør når hun har 

fundet ud af, hvad vi har af handlemuligheder. 
Afventer besked fra Jane 

b) Dennis' henvendelse til kommunen 

Belysning på stier, forbedre eksisterende trappe, opgradering af torv, 

fornyelse af legeplads, hjælp til at søge fonde 
Dennis kontakter Jette og spørger om hun kan være behjælpelig med at 

komme videre 

c) Lokalrådets side på silkeborg.dk. 

Mette har ikke fået kontaktet dem endnu. 

 
d) Ansøg om områdefornyelse  

Der er lavet en ansøgning med overordnede ideer til projektet 

LLIF, Forsamlingshuset er med som underskriver 

Hvis vi bliver tilgodeset kommer der en anden fase 
Vi har ikke hørt noget endnu.  

 

e) Sundheds- og Nærhedsudvalgets temamøde 11. april  

Mulighed for at få besøg af Maria Nielsen som er ny SoMe Manager og 
Kampagneleder for Silkeborg Kalder og Silkeborg vokser.  

Mette prøver om hun kan komme på september mødet. Vi vil gerne have 

mulighed for at lave en plan for Linås fremtid. 

 

f) Status på arbejdsgruppe, Skole i Linå 
Der er nu etableret en støtteforening se referat på Facebook  

Der er arrangeret sponser løb i weekenden.  
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2. Hvordan får vi nye medlemmer i lokalrådet? 
Der skal valg i efteråret 2025 

Vi går i tænkeboks 

 

3. Udfordringer med at udvide Linå Børnehus 

Hvad skal vi gøre som lokalråd? 
Ønsker at få et møde med Børne og familiechef Jette Stencel, for at høre 

hvad der er gang i. Mette/Kim tager kontakt til hende 

 

4. Runde siden sidst, orientering fra formanden og medlemmer i 
øvrigt, samt borgerhenvendelser 

Pulje til bæredygtige mobilitetsløsninger i landdistrikter og landsbyer - Regional Udvikling  
 
Puljen støtter projekter, der afprøver, udvikler og styrker bæredygtige mobilitetsløsninger med 
potentiale til at vise vejen for fremtidens mobilitet i landdistrikterne. Løsningerne skal gøre det lettere 
at komme fra A til B, hvad enten det er til arbejde, besøg eller uddannelse eller noget helt fjerde. 
Konkrete eksempler på handlinger kan være at: 

• Omforme knudepunkter til samlingssteder for at understøtte samkørsel eller kollektiv trafik. 

• Afprøve aftaler med dagligvarebutikker om at køre ældre og andre uden bil til indkøb i nabobyen. 

• Etablere en borgerdrevet bus, der kan køre til fx kulturelle aktiviteter, når den kollektive trafik ikke 
kører. 
 

Den er sendt videre til menighedsplejen 

Realdania fejrer lokale fællesskaber i anledning af 25 års jubilæum 
Lokalråd og foreninger kan derfor søge Realdania om at få et lokalt mødested i form af små fælleshuse og 
åbne pavilloner, som Realdania har udviklet i samarbejde med seks arkitekt- og designvirksomheder. De 
lokale fællesskaber kan selv vælge den mødestedstype, der passer bedst til deres behov. Det kan være et 
lille fælleshus i nabolaget. En åben pavillon, hvor man kan dyrke og dele sine grønne interesserer. Eller et 
mødested, hvor de unge i kvarteret kan samles. Realdania forventer at etablere omkring 150 nye 
mødesteder særligt målrettet nabofællesskaber, interessefællesskaber og ungefællesskaber over hele 
landet. Lokalråd og foreningerne kan læse mere om mulighederne for at søge på Realdanias 
hjemmeside.' 
 Der er ansøgningsfrist 1. oktober 

Afventer tilbagemelding fra kommunen på pulje til områdefornyelse 

 

 
 

 

5. Nyt fra kommunen  

 
Nyt fra Silkeborg Kommune 
Referat fra Sundheds- og Nærhedsudvalgets møde 14. maj kan ses via dette link: Referat 14. maj 2024 
 
Rytterskolen i Linå solgt 
  
Byrådet har godkendt salgsprisen af Linågyden 7, som huser Rytterskolen fra 1727. Grunden har været i 
offentligt udbud uden mindstepris og højeste bud og dermed salgsprisen er på 31.900 kr. 
  

https://www.ru.rm.dk/kultur-og-landsbyer/landsbyer/puljer/pulje-til-baredygtige-mobilitetslosninger-i-landdistrikter-og-landsbyer/
https://realdania.dk/projekter/25-aar
https://realdania.dk/projekter/25-aar
https://dagsordener.silkeborg.dk/vis?Referat-Sundheds--og-Naerhedsudvalget-d.14-05-2024-kl.12.00&id=e5a9b773-bead-475e-bd11-1031a18cf0a5
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Det er beregnet, at det vil koste omkring 300.000 kroner at rive bygningen ned, og dermed er grundens værdi 
sammenlignelig med tilsvarende grunde i Linå. 
(Byrådet, 28.05.2024, punkt 29) 
  
  
Udfordringer med at udvide Linå Børnehus 
  
Der er opstået udfordringer med at udvide Linå Børnehus med to grupperum og en legestue. En udvidelse vil 
kræve en dispensation, som gælder i tre år. Da det tager et år at lave udvidelsen, vil udvidelsen kunne stå i 
mindre end to år og koste ca. 17-18 mio. kr. 
  
Derfor skal der arbejdes med andre løsninger frem til 2028. Det beslutter Dagtilbuds-, Skole- og 
Familieudvalget. 
  
Fra den 1. august bliver der lavet en midlertidig udegruppe for børnehavebørn til for eksempel i Washington, 
der ligger i Gjern Plantage eller i Laven Børnehus. Det er også muligt at anvise børn fra Linå-området til 
Resenbro. 
  
Hvor der skal være et permanent børnehus i Linå, skal behandles i Plan- og Vejudvalget. Hvis det bliver 
besluttet, at Linå Børnehus på Linå Bygade 2 skal udvides varigt, kræver det en ny lokalplan. 
(Dagtilbuds-, Skole- og Familieudvalget, 13.05.2024. punkt 13) 
  
  
Så mange brugere er der til haller, sale og fodboldbaner i Linå 
  
En analyse viser, at der i 2023 var 257 brugere per indendørs facilitet. Det placerer Linå, som dem i 
kommunen der har 10. flest antal brugere per indendørs facilitet. 
  
Der er 32 forenings-fodboldspillere på 30.000 m2 boldbaner. Det svarer til, at der er 996 m2 fodboldbane per 
spiller. 
  
Analysen skal bruges i dialog med foreninger og lokalområder omkring ønsker til at udvikle faciliteter til idræt. 
Kultur-, Fritids-, Outdoor-, og Idrætsudvalget er orienteret om analysen. 
(Kultur-, Fritids-, Outdoor-, og Idrætsudvalget, 06.05.2024, punkt 6) 
  
  
Erhvervsgrund i Hårup klar til byggemodning 
  
Snart kan arbejdet med at byggemodne en grund som en del af Erhvervspark Hårup gå i gang. Der er stor 
interesse for at købe erhvervsjord i området. 
  
Grunden, der byggemodnes, ligger mellem Linåvej og motorvejen kaldet 12l. Ved byggemodningen skal 
grunden blandt andet tilsluttes regn- og spildevandsledninger, og der skal anlægges veje. 
  
Byggemodningen af en anden erhvervsgrund mellem motorvejen og Purhusvej kaldet 12d er sat i bero, da 
den konflikter med en mulig linjeføring af en ny togbane fra Silkeborg til Aarhus. Byrådet godkender, at der 
bruges 8,04 mio. kr. på byggemodningen. 
(Plan- og Vejudvalget, 07.05.2024, punkt 8, byrådet, 28.05.2024, punkt 14) 
  
  
Ny plan for at beskytte grundvandet i Hårup 
  
Der er lavet et forslag til en ny plan, der skal sikre grundvandet og dermed drikkevandet nu og i fremtiden i 
den nordlige del af Silkeborg Kommune herunder Hårup. 
  
Forslaget til Indsatsplan Nord, som planen hedder, indeholder en række retningslinjer, mål og konkrete 
indsatser for vandværkerne i området. 
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Vandværkerne har løbende været inddraget i arbejdet med planen. Hvis lokale ønsker at holde et borgermøde 
om forslaget til planen, stiller Silkeborg Kommune sig til rådighed for at deltage. Planen sendes snart i 12 
ugers offentlig høring. Det beslutter byrådet. 
(Klima- og Miljøudvalget, 06.05.2024, punkt 9, byrådet, 28.05.2024, punkt 11) 

 

  
 


